



惠僑英文中學

WAI KIU COLLEGE

九龍石硤尾偉智街十七號

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon, Hong Kong.

電郵地址(E-mail): wkc@wkc.edu.hk

電話: 852-2777 6289 傳真: 852-27767727

Tel: 852-2777 6289 Fax: 852-27767727

網址(Website): <http://www.wkc.edu.hk>

Ref. No: LT_ST 22-23/13(d)

14th December, 2022

Dear Parents / Guardians,

Notice on First Term Examination (S.4)

The First Term Examination will be held from 5th January 2023 (Thursday) to 18th January 2023 (Wednesday). Please find the attached examination timetable, coverage and revision guidelines for all subjects. You are encouraged to monitor the revision progress of your child to ensure good results in the examination.

Please be reminded that:

1. Students should come back to school before 8:10 am. Those who do not need to sit for the first session must come back before the commencement of the second session. They should not linger in the corridor during the test as it may cause disturbance to other students taking the examination. Instead, they should make full use of the time to self-study either in the school library or at the tuck shop.
2. In the event of absence due to illness, a medical certificate issued by a registered doctor must be provided within 3 days so that the score(s) of the examination concerned will not be counted in the annual total. Otherwise, the score(s) of examination will be counted as zero.
3. If the examination of a particular subject is affected due to bad weather or special circumstances, the date of the examination will be announced separately. The examinations of other subjects will be carried out as scheduled.
4. Due to the pandemic, students should go home for revision immediately after the examination.
5. You can contact Ms LO Ha-lam or the school social worker Ms NG if you find that your child needs any special arrangements for the examination.

You are strongly advised to supervise the revision progress of your child so that they can fully apply what they have learnt. Kindly fill in the reply slip and return it to the class teacher. Should you have any enquiries, please contact the class teacher.

Yours faithfully,

CHENG Che-yin M.H.
Principal

-----✂----- Reply Slip -----✂-----

Ref. No: LT_ST 22-23/13(d)

Dear Principal,

I acknowledge the notice of the “Notice on First Term Examination (S.4)”, the contents of which have been noted. I will supervise my child in studying hard for the examination.

Name of Student : _____

Class (Class No.) : _____ ()

Signature of Parent / Guardian : _____

Name of Parent / Guardian : _____

Date : _____



惠僑英文中學

WAI KIU COLLEGE

九龍石硤尾偉智街十七號

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon, Hong Kong.

電郵地址(E-mail): wkc@wkc.edu.hk

電話: 852-2777 6289 傳真: 852-27767727

Tel: 852-2777 6289 Fax: 852-27767727

網址(Website): <http://www.wkc.edu.hk>

Timetable of First Term Examination (S.4)

| Date Time | 5/1/2023 (Thursday) | 6/1/2023 (Friday) | 9/1/2023 (Monday) | 10/1/2023 (Tuesday) | 11/1/2023 (Wednesday) | 12/1/2023 (Thursday) | 13/1/2023 (Friday) | 16/1/2023 3 (Monday) | 17/1/2023 (Tuesday) | 18/1/2023 (Wednesday) |
|--------------|--|---|---|--|--|---|--|--|--|--|
| Session 1 | Maths (Paper 1) 8:30 – 10:00 <u>Classroom</u> | English Language – Paper 1 (Reading) 8:30 – 10:00 (90) <u>Classroom</u> | Chinese (Paper 1 Reading) 8:30– 10:00 (90) <u>Classroom</u> | English Language – Paper 3 (Listening & Integrated Skills) 8:30 – 10:30 (120) <u>Hall</u> | Chinese History 8:30 – 9:50 (80) Economics/ Chemistry/ ICT 8:30 – 10:00 (90) <u>Hall</u> Visual Arts 8:30– 11:30 (180) (Room 207) | Chinese (Paper 2 Writing) 8:30 – 10:45 (135) <u>Classroom</u> | Physics/ Tourism and Hospitality Studies 8:30– 10:00 (90) History 8:30–10:05 (95) Geography 8:30–10:10 (100) Biology 8:30– 10:15 (105) <u>Hall</u> | Maths (Paper 2) 8:30 – 9:30 (60) <u>Classroom</u> | English Language – Paper 2 (Writing) 8:30 – 9:45 (75) <u>Classroom</u> | For Non- Chinese Students Chinese (Paper 1 Reading) 8:30 – 9:45 (75) For Non- Chinese Students Chinese (Paper 2 Writing) 10:15 – 11:30 (75) <u>Hall</u> |
| Session 2 | | | Citizenship and Social Development 10:30– 11:50 (80) <u>Classroom</u> | | | | | | | |

2022-2023 上考範圍及溫習材料

2022-2023 First Term Examination Coverage and Revision Materials

📖 中四級 (S.4)

| 科目 Subject | 測考範圍 Test Coverage | 溫習材料 Revision Materials |
|---------------|---|---|
| 中文 Chinese | <p>卷一(閱讀)： 甲、十二篇字詞、課文《岳陽樓記》、《論仁論孝論君子》、《魚我所欲也》 乙、白話文、文言文各一 丙、建議篇章重點句</p> <p>寫作(卷二)： 實用寫作：書信 命題寫作三選一：記敘抒情、開放題、議論</p> | <p>卷一(閱讀)： 甲、十二篇 1. 字詞：《岳陽樓記》、《論仁論孝論君子》、《魚我所欲也》； 2. 課後問答及《高中文言文閱讀全解上下冊》：《論仁論孝論君子》、《魚我所欲也》； 乙、閱讀理解 1. 試前溫習小測及閱讀練習卷； 2. 教圖第一冊(上/下冊)單元學習重點、文言文知識、現代文知識。 丙、建議篇章重點句 《岳陽樓記》、《論仁論孝論君子》、《魚我所欲也》、《大學》 寫作(卷二)： 1. 寫作筆記及範文 2. 《惠風》 3. 《實用寫作訓練》</p> |
| 英文 English | <p>Paper 1: -Part A -Part B</p> <p>Paper 2: One piece of writing (300 words) text type: speech, letter to the editor, article</p> | <p>- Performance Paper 1 Module 1-4 reading skills - Reading quizzes</p> <p>- Performance Paper 2 Module 1-4 daily writing - Writing quizzes</p> |
| 數學 Math | A 冊(1-4 課(除 4.5 外))及初中甲一題目 Book A (CH 1-4(except 4.5)) and Section A1 Questions (form 1 – 3 covered) | 功課、360 練習、小測、溫習卷 Homework, 360 Practice, Quizzes, Revision exercise |
| 公社 C&S | <p>主題一 課題一 重點一：香港問題的由來</p> <p>重點二：國家和香港的憲制關係</p> <p>重點三：維護國家安全的意義</p> <p>重點四：香港特別行政區的政治體制</p> <p>Theme 1 Topic 1 Learning Focus 1 : Brief introduction to the origin of the question of Hong Kong</p> <p>Learning Focus 2 : Constitutional relationship between the country and the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR)</p> | <p>1. 主題一教科書 P.1-93 2. 功課 3. 小測</p> <p>1. Theme 2 textbook P.1-93 2. Assignments Quizzes</p> |

| | | |
|---------------|--|---|
| | Learning Focus 3 : Significance of safeguarding national security Learning Focus 4 : Political structure of the HKSAR | |
| 中史 C.Hist | 漢武帝的統治政策 王莽篡漢 東漢戚宦掌權的政局 | 課本：4 上 P. 88-170 所有筆記 所有功課 所有小測 |
| 歷史 History | (1) 主題乙： 第四章：兩次世界大戰及有關和約的簽署。 | (1) 主題乙： 第四章：課本：頁 8-49。 (2) 筆記： 所有小測及功課 (資料題及論述題)。 |
| 經濟 Econ. | <u>4 上</u> 第 1 章至第 7 章 <u>4A</u> Ch1 to Ch7 | ● 所有功課及小測 All homework and quizzes |
| 資通 I.C.T. | A1 必修 Core : Ch 1-3 | 工作紙 Worksheet 小測 Quiz Past paper Booklet |
| 物理 Physics | 課本 第一冊 (熱和氣體) 第 1 至 4 課 課本 第二冊 (力和運動) 第 1 至 2 課 Textbook 1 (Heat and gases) Ch. 1-4 Textbook 2 (Force and Motion) Ch. 1-2 | 課本 第一冊 (熱和氣體) p. 1-147 課本 第二冊 (力和運動) p. 1-92 筆記, 功課 及 測驗 Textbook 1 (Heat and gases) p. 1-147 Textbook 2 (Force and Motion) p.1-92 Notes, Homework and Quizzes |
| 化學 Chem. | 第 1C 冊 第 10 -12 章 Ch.10 金屬的存在和提取 Ch.11 金屬的活性 Ch.12 反應質量 Book 1C (Ch.10-12) Ch.10 Occurrence and extraction of metals Ch.11 Reactivity of metals Ch12 Reacting masses. | 課本 (第 1C 冊 Ch.10-12) / 工作紙/ 上測溫習卷/小測 Book 1C (Ch.10-12)/ Worksheets/ Test Revision worksheet/ Quizzes |
| 生物 Biology | 課本 1A 冊 第 6 課 人的營養 第 7 課 人的氣體交換 第 8 課 人體內物質的轉運 第 9 課 植物的營養和氣體交換 Book 1A Ch.6: Nutrition in humans Ch.7: Gas exchange in humans Ch.8: Transport in humans Ch.9: Nutrition and gas exchange in plants | 課本第 1A 冊第 6 – 9 課 工作紙、筆記、及練習 Book 1A Ch.6 – 9 Worksheets, notes and exercises |
| 地理 Geog. | C3 轉變中的工業區位 C4 可持續發展中的城市 | 工作紙/ WS C3.1 – 3.5 工作紙/ WS C4.1 – 4.4 |
| 視藝 V.A. | 1. 藝術評賞: 表像描述、形式分析 I. 視覺元素 (點線面、顏色、質感、空間) II. 組織原理(平衡、比例、節奏、統一及變化) 2. 藝術創作: | 1. 藝術評賞 筆記及藝術評賞練習 I. 視覺元素 (點線面、顏色、質感、空間) II. 組織原理(平衡、比例、節奏、統一及變化) 2. 藝術創作練習 參考圖片及畫作練習 |

| | | |
|-----------------------|---|---|
| | <p>媒介的掌握及技巧、視覺元素與組織原理的運用、創意及想像力、視覺傳意</p> <p>1. Art Analysis: form description and analysis</p> <p>I. Visual elements (line dots, color, texture, space)</p> <p>II. Compositional theories (balance, proportion, rhythm, congruence and change)</p> <p>2. Artmaking: Handling of medium and techniques, visual elements and application of compositional theories, creativity and imagination, visual communication</p> | <p>I. 參考資料及範作-構圖、色彩、媒介、構圖)</p> <p>1. Art Analysis - Notes and Practice</p> <p>I. Visual elements (line dots, color, texture, space)</p> <p>II. Compositional theories (balance, proportion, rhythm, congruence and change)</p> <p>2. Artmaking practice <u>Reference pictures and art practice</u></p> <p>Reference materials and examples-composition, color, medium</p> |
| <p>旅款 T&H</p> | <p>第1章 旅遊業簡介 第2章 旅行、旅遊與旅客 第3章 旅遊的動機 第4章 旅遊規劃 第5章 旅遊業的主要界別及角色 I - 款待業與交通運輸業 第6章 旅遊業的主要界別及角色 II - 公營與私營機構 第7章 旅遊業的分銷途徑 第8章 旅遊業的影響 第9章 本地旅遊業的概況 第10章 公營及私營機構在本地旅遊業中擔當的角色</p> <p>Topic 1 Introduction to Tourism Topic 2 Travel, Tourism and Tourist Topic 3 Motivation for Travel Topic 4 Tourism Planning Topic 5 Major Sectors and Roles of Tourism I -Hospitality and Transportation Topic 6 Major Sectors and Roles of Tourism II - Public and Private Organizations Topic 7 Distribution Channels in the Tourism Industry Topic 8 The Impact of Tourism Topic 9 Overview of Local Tourism Topic 10 The Roles of Public and Private Sectors in Local Tourism</p> | <p>書 P. 1-216 工作紙 溫習筆記</p> <p>Notes 1 – 10 Assignment Revision notes</p> |

📖 非華語中文 Chinese Subject (for Non-Chinese Students)

| 程度 Level | 測考範圍 Test Coverage | 溫習材料 Revision Materials |
|-------------|-----------------------------------|---|
| 中四級 S4 | 卷一：閱讀理解、常用形容詞、錯別字、重組句子 卷二：命題作文 | 卷一：常用形容詞筆記及工作紙、錯別字表、同義詞、反義詞筆記、課本文章 卷二：腦圖筆記及練習、造句簿、平日作文 |

